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In	  2008	  deed	  de	  Partij	  voor	  de	  Dieren	  mee	  met	  de	  Waterschapsverkiezingen.	  
Verkiezingen	  die	  bijna	  niemand	  wat	  zeggen	  (opkomst	  in	  Rijnland	  23,5%)	  en	  door	  de	  
media	  genegeerd	  worden.	  We	  behaalden	  5,5%	  van	  de	  uitgebrachte	  stemmen:	  goed	  
voor	  ruim	  1	  zetel.	  Deze	  wordt	  sinds	  1	  januari	  2009	  ingenomen	  door	  Dick	  de	  Vos.	  
Daarnaast	  heeft	  hydrobioloog	  Lowie	  van	  Liere	  zitting	  in	  1	  van	  de	  3	  commissies.	  
Gemiddeld	  wordt	  er	  1	  keer	  per	  maand	  vergaderd	  (VV	  of	  “Verenigde	  Vergadering).	  
Ter	  voorbereiding	  daarvan	  zijn	  er	  3	  commissies	  per	  vergadering.	  

Bij	  het	  Waterschap	  gaat	  het	  om	  veiligheid	  (droge	  voeten)	  en	  waterkwaliteit	  (schoon	  
water).	  Dat	  biedt	  veel	  aanknopingspunten	  vanuit	  onze	  partijthema’s:	  dierenwelzijn,	  
natuur	  en	  milieu.	  

	  

Muskusratten	  

Al	  bij	  de	  verkiezingen	  in	  2008	  hebben	  we	  een	  van	  onze	  speerpunten	  naar	  voren	  
gebracht:	  de	  zinloze	  en	  wrede	  dood	  van	  muskusratten.	  Dat	  deden	  we	  door	  
consequent	  een	  opgezette	  muskusrat	  mee	  te	  nemen	  naar	  de	  debatten.	  Deze	  foto	  
haalde	  dan	  vaak	  de	  lokale	  media.	  

Sinds	  onze	  installatie	  zijn	  we	  niet	  opgehouden	  de	  muskusrattenbestrijding	  ter	  
discussie	  te	  stellen.	  Dat	  resulteerde	  uiteindelijk	  in	  3	  aangenomen	  moties	  over	  het	  
muskusrattenbeheer.	  Zo	  komt	  er	  een	  onderzoek	  naar	  de	  effectiviteit	  van	  de	  
muskusrattenbestrijding,	  een	  onderzoek	  naar	  een	  gebiedspilot	  met	  preventieve	  
maatregelen	  (i.p.v.	  doden)	  en	  een	  verbod	  op	  verdrinkingsvallen.	  Op	  1	  januari	  2012	  



worden	  de	  provinciale	  muskusrattenbestrijders	  overgeplaatst	  naar	  de	  
Waterschappen.	  	  Rijnland	  werkt	  hierbij	  samen	  met	  4	  andere	  waterschappen.	  Onze	  
fractie	  heeft	  een	  stevige	  lobby	  om	  de	  besturing	  van	  deze	  organisatie	  te	  veranderen:	  
niet	  gefocust	  op	  het	  doden	  van	  muskusratten,	  maar	  op	  de	  veiligheid	  van	  de	  dijken.	  
In	  dat	  kader	  spreekt	  Rijnland	  voortaan	  over	  muskusrattenbeheer	  i.p.v.	  -‐bestrijding	  
(een	  van	  onze	  aangenomen	  moties).	  

	  

Paling,	  visvriendelijke	  gemalen	  en	  baggeren	  

Veel	  vissen	  migreren	  naar	  de	  paai-‐	  en	  visplaatsen,	  maar	  worden	  vaak	  vermaald	  in	  de	  
vele	  gemalen	  langs	  hun	  route.	  We	  hebben	  daarom	  met	  succes	  een	  amendement	  
ingediend	  om	  de	  Rijnlandse	  gemalen	  visvriendelijker	  te	  maken.	  Per	  gemaal	  wordt	  nu	  
bezien	  of	  voorzieningen	  moeten	  worden	  getroffen	  om	  het	  gemaal	  vispasseerbaar,	  
dan	  wel	  viswerend	  te	  maken’	  .	  Verder	  heeft	  de	  VV	  al	  in	  een	  van	  de	  eerste	  
vergaderingen	  heeft	  een	  motie	  van	  ons	  aangenomen	  om	  voortaan	  geen	  paling	  te	  
serveren	  bij	  recepties.	  Stukje	  symboolpolitiek	  om	  duidelijk	  te	  maken	  dat	  we	  geen	  	  
bedreigde	  diersoort	  moeten	  opeten	  die	  Rijnland	  zelf	  wil	  beschermen.	  Ook	  stelden	  
we	  vragen	  over	  vissterfte	  onder	  het	  ijs,	  baggeren	  bij	  lage	  temperaturen	  (niet	  onder	  
de	  10	  graden!)	  en	  over	  rivierkreeften.	  

	  

Natuurvriendelijke	  oevers,	  weidevogels	  en	  bijensterfte	  

Rijnland	  staat	  voor	  grote	  bezuinigingsopgaven.	  De	  PvdD	  waakt	  er	  bij	  alle	  
bezuinigingsvoorstellen	  voor	  om	  de	  gelden	  voor	  dieren	  en	  natuur	  niet	  te	  laten	  
sneuvelen.	  Een	  daarvan	  is	  de	  aanleg	  en	  onderhoud	  van	  natuurvriendelijke	  oevers.	  
Een	  begroeide,	  geleidelijk	  aflopende	  waterkant	  is	  uiterst	  belangrijk	  voor	  paaiende	  
vissen,	  larven	  van	  insecten	  en	  amfibieën.	  De	  oevers	  zelf	  zijn	  belangrijk	  voor	  vogels,	  
insecten,	  en	  trekroute	  voor	  veel	  zoogdieren	  en	  andere	  landgebonden	  dieren.	  
Voorlopig	  zijn	  de	  NVO’s	  veilig	  gesteld.	  

Onze	  fractie	  dringt	  ook	  telkens	  aan	  op	  zo	  hoog	  mogelijke	  peilbesluiten.	  Dat	  zijn	  de	  
afspraken	  over	  de	  hoogte	  van	  het	  grondwaterpeil.	  Boeren	  willen	  over	  het	  algemeen	  
een	  zo	  laag	  mogelijk	  peil	  om	  vroeg	  in	  het	  jaar	  met	  landbouwmachines	  het	  land	  op	  te	  
kunnen.	  Weidevogels	  zoals	  grutto	  en	  kievit	  zijn	  gebaat	  bij	  een	  zo	  hoog	  mogelijke	  
waterstand.	  De	  weidevogels	  hebben	  het	  moeilijk	  dus	  door	  peilbesluiten	  kunnen	  we	  
concreet	  weidevogels	  beschermen.	  	  Lage	  peilen	  hebben	  ook	  invloed	  op	  het	  leven	  in	  
de	  sloot	  (wordt	  een	  dikke	  groene	  soep)	  en	  op	  bodemdaling.	  De	  grond	  wordt	  zo	  laag	  
dat	  de	  grond	  op	  de	  duur	  onbruikbaar	  wordt	  voor	  landbouw	  of	  veeteelt:	  je	  houdt	  de	  
polder	  niet	  meer	  droog	  en	  zout	  kwelwater	  dringt	  in	  de	  bodem.	  De	  fractie	  dringt	  dan	  
ook	  aan	  op	  staken	  van	  de	  illegale	  onderbemalingen	  (boeren	  die	  hun	  land	  te	  laag	  
bemalen).	  

Ook	  heeft	  de	  PvdD	  het	  probleem	  van	  de	  bijensterfte	  aangekaart.	  Het	  middel	  
imidacloprid,	  waar	  veel	  bestuivende	  insecten	  door	  sterven,	  wordt	  op	  grote	  schaal	  
toegepast	  bij	  bollenboeren	  en	  boomkwekers.	  Op	  initiatief	  van	  de	  PvdD	  gaat	  Rijnland	  



nu	  in	  het	  project	  Slootgerichte	  Aanpak	  gaat	  Rijnland	  samen	  met	  de	  telers	  in	  Boskoop	  
werken	  aan	  het	  terugbrengen	  van	  bestrijdingsmiddelen;	  ook	  in	  het	  Landelijk	  
Milieuoverleg	  Bollen	  staat	  het	  terugbrengen	  van	  neonicotinoïden	  hoog	  op	  de	  agenda.	  

Rijnland	  kent	  veel	  boerenbedrijven.	  De	  hele	  Bollenstreek,	  met	  vervuilende	  
meststoffen	  en	  bestrijdingsmiddelen)	  is	  in	  het	  gebied	  gevestigd.	  De	  agrarische	  sector	  
is	  de	  belangrijkste	  bron	  van	  fosfaatbelasting	  van	  het	  oppervlaktewater.	  Europa	  heeft	  
regels	  gegeven	  voor	  de	  minimale	  waterkwaliteit:	  de	  KaderRichtlijn	  Water,	  maar	  met	  
de	  huidige	  praktijk	  halen	  we	  deze	  doelstellingen	  niet.	  De	  PvdD	  heeft	  er	  op	  
aangedrongen	  om	  het	  probleem	  van	  de	  uit-‐	  en	  afspoeling	  landbouwgronden	  aan	  te	  
kaarten	  bij	  de	  verantwoordelijke	  nationale	  overheid.	  Het	  bestuur	  heeft	  deze	  
suggestie	  over.	  	  	  

	  

Duurzaamheid	  

Elk	  voorstel	  aan	  de	  VV	  wordt	  op	  een	  aantal	  aspecten	  getoetst:	  financieel,	  
consequenties	  voor	  personeel,	  communicatie	  enz.	  Op	  voorstel	  van	  de	  PvdD	  is	  daar	  
sinds	  2009	  het	  criterium	  Duurzaamheid	  aan	  toegevoegd.	  Dat	  betekent	  dat	  elke	  
ambtenaar	  nagaat	  in	  hoeverre	  zin	  of	  haar	  beleidsvoorstel	  duurzaam	  is	  of	  niet.	  
Binnen	  Rijnland	  is	  duurzaamheid	  sindsdien	  een	  thema	  geworden:	  met	  
discussiegroepen,	  een	  wedstrijd,	  tentoonstelling	  enz.	  Er	  wordt	  inmiddels	  duurzaam	  
ingekocht,	  maar	  een	  vleesloze	  maandag	  ging	  nog	  een	  stap	  te	  ver.	  :-‐(	  

	  
Communicatie	  met	  de	  kiezers	  en	  VV	  

Dit	  gebeurt	  via	  de	  website	  van	  PvdD	  Rijnland:	  http://rijnland.partijvoordedieren.nl/	  

Daarop	  staan	  al	  onze	  bijdragen,	  moties	  en	  amendementen,	  waarnaar	  we	  geregeld	  
verwijzen	  via	  Twitter.	  Op	  de	  officiële	  Rijnland-‐site	  staan	  woordelijke	  verslagen	  van	  
alle	  vergaderingen,	  inclusief	  onze	  mondelinge	  bijdragen.	  

Binnen	  de	  VV	  is	  de	  sfeer	  meestal	  gemoedelijk.	  We	  maken	  onze	  inhoudelijke	  punten	  
tijdens	  de	  commissievergaderingen	  en	  hebben	  veel	  contact	  met	  andere	  VV-‐leden	  en	  
hoogheemraden	  buiten	  de	  formele	  vergaderingen	  om.	  We	  worden	  gezien,	  gehoord	  
en	  geaccepteerd	  als	  meer	  dan	  volwaardig.	  Vooral	  Lowie,	  met	  een	  professioneel	  
leven	  in	  de	  waterwereld	  achter	  zich,	  dwingt	  door	  zijn	  kennis	  veel	  respect	  af.	  Één	  van	  
de	  hoogheemraden	  merkte	  op	  dat	  de	  vragen	  en	  moties	  van	  de	  PvdD	  altijd	  zo	  
compleet	  en	  gedegen	  zijn.	  	  De	  samenwerking	  tussen	  Lowie	  en	  Dick	  is	  voortreffelijk	  
en	  inspirerend.	  

	  

Dick	  de	  Vos	  

15	  juni	  2011	  	  


